
Oświadczenie złożone 

przez senator Annę Górską 

na 11. posiedzeniu Senatu 

w dniu 9 maja 2024 r. 

Oświadczenie skierowane do minister przemysłu Marzeny Czarneckiej 

Szanowna Pani Minister! 

Z ogromnym niepokojem przyjęłam pani wypowiedzi o tym, że budowa tak potrzebnej dzisiaj w Polsce 

elektrowni jądrowej będzie opóźniona, nawet o kolejne 7 lat. Obowiązujący „Program polskiej energetyki 

jądrowej” mówi, że pierwszy blok jądrowy zostanie oddany do użytku w 2033 r., chociaż już dzisiaj wiemy, 

że występują tu pewne opóźnienia. Tymczasem podczas Europejskiego Kongresu Gospodarczego podała pani 

inną datę – dopiero 2040 r. Oznacza to katastrofalne konsekwencje dla bezpieczeństwa polskiego systemu 

energetycznego oraz całego rozwoju gospodarczego kraju. Po planowanym wyłączeniu elektrowni 

„Bełchatów” oraz koniecznym wyłączeniu kolejnych bloków węglowych z powodów technologicznych 

staniemy wobec poważnych ograniczeń w dostawach prądu i drastycznego wzrostu cen energii w drugiej 

połowie lat trzydziestych. Nie tylko wpłynie to na zubożenie mieszkanek i mieszkańców Polski, ale też 

oznacza poważne problemy z opłacalnością produkcji w wielu sektorach gospodarki. Już dzisiaj zapowiedzi 

opóźnień w zakresie budowy elektrowni jądrowej wpływają zniechęcająco na inwestorów mogących lokować 

swoje przedsiębiorstwa w naszym kraju. 

W związku z tym zwracam się do pani ministry z następującymi pytaniami. Jaki jest aktualny 

harmonogram budowy elektrowni jądrowej „Lubiatowo-Kopalino”? Kiedy poznamy model finansowania tej 

inwestycji? Pytam, bo w tym zakresie również są już opóźnienia. I na jakim etapie są prace nad tym 

modelem? 

Anna Górska 


